

التعليمات التنظيمية لمتدربي أنشطة المعهد التدريبية المنعقدة باستخدام تقنية التدريب التفاعلي عن بعد (IDL) Interactive Distance Learning

يتوقع من المتدربين الالتزام بالاجراءات والتعليمات التنظيمية الخاصة بحضور الأنشطة التدريبية التي يعقدها المعهد باستخدام تقنية التدريب التفاعلي عن بعد (IDL) من خلال منصته الرقمية (Learners Lead) أو الرابط المرسل ، والتي تتضمن ما يلي:

أولاً : تعليمات الحضور والغياب :

1. الالتزام التام بحضور جلسات التدريب التفاعلي عن بعد (IDL) في الموعد المحدد . وتعتبر جلسة التدريب التي يتم التأخر عنها لمدة تزيد عن (20) دقيقة بمثابة غياب عن كامل جلسة التدريب، حيث سيقوم المدرب بتوثيق وقت الحضور خلال (20) دقيقة كحد أقصى من توقيت بدء كل جلسة تدريب قبل وبعد فترة الاستراحة .
2. نسبة الغياب المسموح به بحد أقصى هو (20%) من مجموع الساعات التدريبية للنشاط التدريبي ككل.
3. يتم توثيق الغياب ومتابعة التأخير والخروج المبكر من خلال :
- تقرير المدرب بخصوص الحضور والغياب .
- درجة التفاعل بالإجابة على أسئلة المدرب والمشاركة في مجموعات العمل التي يتم إنشاؤها من قبل المدرب .
- تقرير موظف المعهد المشرف على الجلسة / الجلسات التي تم تكليفه بالإشراف عليها .
4. سيتخلل اليوم التدريبي استراحة قصيرة لاتتجاوز (20) دقيقة .
5. في حالات خاصة، بعض الجهات المانحة للشهادات المهنية الدولية تشترط على المعهد الالتزام بتعليماتها الخاصة بالحضور والغياب وفقاً لاتفاقيات التعاون المشتركة، ويتم إعلام المتدربين مسبقاً بها في حال وجودها.

ثانياً : شهادة النشاط التدريبي :

1. يتم منح شهادة مشاركة الكترونية للمتدرب صادرة من خلال منصة المعهد الرقمية في حال عدم تجاوز الحد الاعلى المسموح به للغياب والبالغ (20%) من مجموع ساعات النشاط التدريبي .
2. لن يتم منح شهادة للنشاط التدريبي لكل متدرب يتغيب عن الحضور لمدة تتجاوز (20%) من مجموع الساعات للنشاط التدريبي. وسيتم منحه فقط كتاب "لمن يهمة الأمر" بناء على طلبه بعدد ساعات الحضور الفعلية بشرط أن لاتتجاوز نسبة غيابه (40%) من مجموع الساعات للنشاط التدريبي .
3. فيما يتعلق بالانشطة التدريبية المبنية على وجود امتحانات كمتطلب للحصول على شهادتها ، يتوجب الاطلاع على تعليمات الامتحانات والاجتياز الخاصة بها (المرفقة مع كل برنامج) ، أو شروط امتحانات الشهادات المهنية من الجهات المانحة .

آخر تعديل: 2024/8

ثالثاً : المادة التدريبية وأوراق العمل - إن وجدت:

1. سيتم توفير نسخة الكترونية من مادة العرض التدريبية من خلال الدخول للنشاط التدريبي على منصة المعهد الرقمية والضغط على رابط " المادة التدريبية" الموجود على صفحة النشاط التدريبي المعني .
2. في برامج الشهادات المهنية الدولية ، سيتم توفير المادة المرجعية للشهادة سواء بنسخة الكترونية و/أو ورقية وحسب ما هو معلن بتعميم البرنامج بالإتفاق مع الجهة المانحة وتعليمات المعهد بهذا الخصوص.
3. لا يحق للمتدرب طباعة أو نسخ المواد التدريبية كلياً أو جزئياً بغرض نشرها لأي سبب من الأسباب مراعاة لحقوق الملكية الفكرية.

رابعاً : تقييم النشاط التدريبي :

1. يقوم كل متدرب بتعبئة استمارة تقييم النشاط التدريبي بموضوعية وحياد خلال (5) أيام كحد أقصى- من تاريخ انتهاء النشاط التدريبي ، وتتناول هذه الاستمارة تقييم المادة التدريبية واداء المدرب والجوانب التنظيمية وأية امور اخرى تخص النشاط التدريبي، من خلال الدخول على رابط " تقييم النشاط التدريبي " الموجود على صفحة النشاط التدريبي المعني على منصة المعهد الرقمية.
2. يتم تقييم اداء كل متدرب من قبل مدرب/مدربي النشاط التدريبي والذي يقيس درجة التفاعل والمقدرة الاستيعابية والتعاون مع المدرب والمشاركة في مجموعات العمل التي يتم انشاؤها من قبل المدرب بموجب نموذج تقييم معتمد من المعهد لهذه الغاية ، ويقوم المعهد بإرسال تقرير بالتقييم بعد نهاية النشاط في حال طلبه إلى ادارة المؤسسة الموفدة للمتدرب أو له شخصياً اذا كانت مشاركته على نفقته الخاصة .

خامساً : المتطلبات الفنية وتعليمات المشاركة في الجلسات التدريبية :

1. يجب على المتدرب أن يقوم بتوفير المتطلبات الفنية التالية كحد أدنى:
 - جهاز حاسوب شخصي و / أو جهاز خلوي (PC / Laptop / Smart Phone) .
 - انترنت ذو سرعة اتصال عالية (High Speed Internet).
 - كاميرا (Camera) ذات جودة صورة عالية (HD).
 - مايكروفون (Microphone) بجودة صوت واضحة وسماعات (Speakers) أو سماعة رأس (Headset).
2. تسجيل الدخول الى موقع المنصة <https://learnerslead.ibs.edu.jo> عبر المتصفح أو عبر التطبيق الخاص بالمنصة الرقمية Lead Learners والتسجيل كمتدرب من خلال الرابط <https://learnerslead.ibs.edu.jo/local/registration/trainee.php> وتعبئة كافة الحقول قبل موعد

بدء النشاط التدريبي وذلك كما هو موضح في الدليل الإرشادي لإنشاء حساب متدرب على منصة المعهد الرقمية **(المرفق).**

٣. في حال الرغبة في التسجيل في برامج الشهادات المهنية الدولية يرجى الدخول الى صفحة "الملف الشخصي" واختيار "تحرير الملف الشخصي" ومن ثم تعبئة كل الحقول الموجودة وبعد الإنتهاء الضغط على "تحديث الملف الشخصي".
٤. يرجى الاحتفاظ بإسم المستخدم وكلمة المرور لإستخدامها في كل مرة يتم الدخول بها إلى منصة المعهد .
٥. التأكد من الدخول لمنصة المعهد الرقمية قبل (15) دقيقة من بداية النشاط التدريبي .
٦. على المتدرب فتح الكاميرا أثناء حضور النشاط التدريبي ، وذلك لضمان تفاعل أكبر بين المدرب والمتدربين.
٧. وضع المايكروفون على وضعية الكتم (Mute) خلال حضور النشاط التدريبي وتفعيله عندما يطلب مدرب النشاط ذلك من المتدرب المعني أو في حال وجود استفسار أو أي سؤال .
٨. الإجابة على الاختبار/التقييم القبلي والبعدي (Pre/Post Assessment) في صفحة النشاط التدريبي المعني حسب طبيعة النشاط لقياس مدى الاستيعاب والاستفادة المتحققة.
٩. لضمان حسن سير المحاضرات نرجو إستخدام خاصية رفع الأيدي (Raise Hands) في حال وجود استفسار أو سؤال أو إرسال رسالة من خلال خاصية "المحادثات (Chat)".

مع العلم بأن جميع هذه الارشادات بالإضافة الى تفاصيل أخرى توجد في الدليل الإرشادي لتسجيل الدخول للجلسة التدريبية على منصة المعهد الرقمية **(المرفق)** .

سادساً : محاضرات الانشطة التدريبية **مسجلة لمدة شهر فقط من تاريخ إنعقادها** بإستثناء محاضرات برامج الشهادات المهنية الدولية ، حيث يمنع تسجيلها بأية وسيلة بناءً على طلب الجهات المصدرة للشهادات وسيتعرض المتدرب الذي لا يلتزم بذلك للمساءلة القانونية.

سابعاً : الالتزام بالتعليمات الارشادية لآلية التقدم للإمتحانات الالكترونية لأنشطة المعهد التدريبية المبنية على وجود امتحانات كمتطلب للحصول على شهادتها **(المرفقة)** أو بتعليمات وسياسة الامتحانات الالكترونية للجهات المانحة للشهادات المهنية الدولية.

ثامناً : خدمات المتدربين:

يقدم المعهد لمتدربي أنشطته التدريبية التي تعقد عن بعد (IDL) الخدمات التالية:

١. خدمات إدارية: لأية مساعدة قبل أو أثناء انعقاد النشاط التدريبي تتعلق ب:
 - الارشاد والقبول : يتم تقديم المساعدة والارشاد للمتدربين بخصوص قبولهم في الانشطة التدريبية -في حال طلبها- وتسجيلهم من خلال الهاتف، البريد الالكتروني، الموقع الالكتروني، مجموعات الواتساب الرسمية ، ووسائل التواصل الاجتماعي وذلك من قبل القسم المعني على النحو التالي:

آخر تعديل: 2024/8

- للدورات التدريبية القصيرة والدبلومات المهنية على هاتف رقم (+962798008359) و (+962796364072) أو إرسال رسالة الكترونية للعنوان (training@ibs.edu.jo).
- للشهادات المهنية الدولية على هاتف المعهد رقم (+96265536395) فرعي 140 و 141 و 143 و 144) أو إرسال رسالة الكترونية للعنوان (certificates@ibs-jordan.edu.jo).
- للأنشطة التدريبية المختصة بالتكنولوجيا المالية والابتكار على الهواتف : (+962798502006)، (+962796364973)، (+962782455074) .

■ خدمات المكتبة : بإمكان المتدربين المهتمين من خلال كادر القسم المعني الدخول الى شبكة قاعدة بيانات EMERALD للاستفادة من المراجع والدوريات الالكترونية خلال فترة انعقاد النشاط التدريبي وتستمر لمدة عشرة ايام بعد تاريخ انتهاء النشاط. كما يمكنكم زيارة مقر المكتبة لغايات الاطلاع والاستعارة حسب التعليمات الخاصة بذلك.

- أمور فنية أو تقنية - في حال الحاجة للمساعدة و/أو مواجهة أية صعوبات أو مشاكل فنية قبل أو أثناء انعقاد النشاط التدريبي تتعلق بأية أمور تقنية أو تكنولوجية، نرجو التواصل الفوري مع قسم الحاسوب على الهواتف (+962798502006)، (+962782455074)، (+962796364973)، أو إرسال رسالة الكترونية للعنوان t-support@ibs.edu.jo.

تاسعاً: في حال وجود أي شكوى أو إقتراح نرجو إرسال رسالة الكترونية لعنوان البريد الالكتروني (complaints@ibs.edu.jo).

شاكرين لكم حسن تعاونكم ،،،

Administrative Instructions for trainees of IBS Training Activities held using Interactive Distance Learning (IDL) Methodology

Trainees are expected to comply with the procedures and administrative instructions for attending the training activities conducted by IBS using the Interactive Distance Learning (IDL) methodology through its digital platform (Learners Lead) or the provided link, which includes the following:

First: Attendance / Absence Instructions:

- 1- Attending IDL training activity's sessions at the predetermined timing. Being late for a training session by more than (20) minutes will be considered as absence from the entire session. The trainer will document attendance within (20) minutes from the start time of each training session before and after the break period.
- 2- Permitted absenteeism should not exceed (20%) out of the total training hours of the IDL training activity.
- 3- Absences, tardiness, and early leave will be pursued and documented through:
 - Trainer's report regarding the attendance/absence.
 - Degree of trainees' interaction, answering trainer questions, and participation within the group work undertaken by the trainer.
 - IBS supervisor reports overseeing the session /sessions they are assigned to supervise.
- 4- Each training day will be interspersed with a short break for maximum of (20) minutes.
- 5- In special cases, some granting bodies for international certifications require IBS to abide to their attendance/absence instructions according to joint cooperation agreements and the trainees should be notified in advance about it.

Second: Training Activity's Certificate:

- 1- A soft copy of the attendance certificate will be granted to trainees through the IBS digital platform if they do not exceed the maximum allowable absence limit, which is (20%) of the total training hours.
- 2- Attendance certificate will not be granted for trainees whom absenteeism exceeded (20%) out of total activity training hours. Only "To Whom It May Concern" letter will be issued upon request with the actual attended training hours only if his absence rate does not exceed (40%) out of total activity training hours.

Last reviewed: Aug. 2024

- 3- If the trainee is attending exam based training activities; trainee must refer to the related program Administrative and Exams instructions (*as attached with each program*) or the examination requirements for professional certifications from the issuing body.

Third: Training Material and Handouts (if applicable):

- 1- A soft copy of the training material will be provided by accessing the training activity on IBS digital platform and clicking on the "Training Material" link available on the relevant training activity page.
- 2- Regarding international certification programs, the material of the certificate will be available as hard copy and/or soft copy according to the certification issuing body and IBS instructions as mentioned within the program's circulation letter.
- 3- Trainees are not allowed to print and/or copy and/or photocopy any training materials (partially or in full) for any reason in a way violating the copy rights and Intellectual property rights laws and regulations.

Fourth: Evaluation of a Training Activity:

- 1- Each trainee have to fill the training activity evaluation form objectively and impartially within a maximum of (5) days from the end date of the training activity. This form covers the evaluation of the training material, trainer performance, organizational aspects, and any other matters related to the training activity. Trainees can access the "Training Activity Evaluation" link available on the relevant training activity page on the IBS digital platform.
- 2- Each trainee's performance will be assessed by the training activity's trainer(s) measuring interaction, comprehension, collaboration with the trainer, and participation in workgroups established by the trainer, based on an evaluation form approved by the Institute for this purpose. The Institute will send an evaluation report after the end of the activity, upon request, to the trainee's institution's management or directly to the trainee if their participation is at their own expense.

Fifth: Technical Requirements and Attending the Training Sessions Instructions:

- 1- Minimum technical requirements that the trainee must have before the training session are as follows:
 - Personal Computer (PC) and/or Smart Phone and/or Laptop.
 - High speed internet connection.
 - HD Camera/Webcam.

Last reviewed: Aug. 2024

- High quality microphone and speakers, or alternatively a Headset.
- 2- Log in to the platform website <https://learnerslead.ibs.edu.jo> via the browser or through the dedicated LearnersLead digital platform application. Register as a trainee using the following link: <https://learnerslead.ibs.edu.jo/local/registration/trainee.php> and fill in all the fields before the start date of the training activity, as outlined in the trainee guide for account creation on the IBS digital platform (attached).
 - 3- If trainee wish to register for international professional certification programs, please log in to the "Profile" page and select "Edit Profile." Then, fill in all the required fields. Once completed, click on "Update Profile."
 - 4- Please keep the username and password for accessing the IBS platform every time you log in.
 - 5- To login to the IBS digital platform before (15) minutes from the start timing of the training activity
 - 6- Trainees must keep their cameras opened during the whole training activity's sessions to guarantee more interaction between trainers and trainees.
 - 7- Trainees must put their microphones on mute mode during the training activity's sessions, and to be unmuted whenever requested by the activity's trainer.
 - 8- Answer the Pre/Post Assessment on the relevant training activity page, according to the nature of the activity, to measure the level of comprehension and the achieved benefits.
 - 9- To ensure order and efficient progress during the training sessions, please use the "Raise Hands" feature in case of any inquiries or questions, or send a message through the "Chat".
- Taking into consideration that all these instructions in addition to extra details are available in trainee's user manual on the IBS digital platform (attached).

Sixth:

Training activities will be recorded to be available offline for only (30) days from the end date of the recorded activity, with exception of International Certification Programs' sessions which are not permitted to be recorded in harmony with certifications issuing bodies' requirements. Any trainees violating these instructions will be subject to strict disciplinary action.

Seventh:

Compliance with exam instructions and guidelines for taking electronic exams for training activities offered by the IBS, which are based on the exams as a requirement for certification (attached), or with the instructions and policies of electronic exams provided by international certification bodies.

Last reviewed: Aug. 2024

Eighth: Trainees's Services:

Institute of Banking Studies (IBS) provides trainees of IDL training activities by the following services:

1- Administrative services: For any kind of assistance before and/or throughout the training activity related to:

- **Admission / Counseling:** Trainees will be provided if requested by admission and registration / counseling and consultation through phone, emails, website, official WhatsApp group and social communication channels through the related division's staff as follows:
 - **For short training courses and professional diplomas**, please contact us via phone at (+962798008359) and (+962796364072), or send an email to training@ibs.edu.jo.
 - **For international professional certifications**, please reach out to the institute at (+96265536395 ext. 140, 141, 143, and 144), or send an email to certificates@ibs-jordan.edu.jo.
 - **For activities related to financial technology and innovation**, please contact us at (+962798502006, +962782455074, +962796364973).
- **Library Services:** Interested trainees through the related division's staff can have access the EMERALD database network for utilizing references and digital journals during the training activity period. Access will continue for ten days after the end date of the activity and they can visit the Library premises to get the service based on the prevailing instructions.

2- Technical Assistance: For any technical difficulties/ obstacles/ assistance; please instantly contact IT division staff on phones numbers +962798502006, +962782455074, +962796364973 and/or send an email to the address: t-support@ibs.edu.jo.

Ninth:

For any suggestions and/or complaints, please send an email to the following email address: complaints@ibs.edu.jo.

Last reviewed: Aug. 2024